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REKONSTRUKCE SILNICE ŠPICE – RADIM 
Práce byly zahájeny dne 6. 6. 2022. Zhotovitelem stavby je firma EUROVIA CS, a. s. 
V tuto chvíli probíhají práce v celém rekonstruovaném úseku a to ve dvou částech:
Radim Hrad – začátek Dřevěnice a konec Dřevěnice – Špice
Práce probíhají sice za úplné uzavírky, ale je zajištěn přístup k nemovitostem po 
trase. Pokládka asfaltových vrstev proběhne za úplné uzavírky. 
Na minulém zasedání obecního zastupitelstva byla schváleno financování rekon-
strukce chodníků podél opravované silnice. Takže se můžeme těšit, že budeme mít 
v Radimi zase bezpečněji a hezčeji. Přece jen současný stav chodníků v Radimi 
je až na výjimky v opravdu bídném stavu, mnohdy hraničícím s rizikem úrazu. 
Pokud by měl někdo zájem o odkup starých dlaždic z chodníků, prosím, kontaktuj-
te obecní úřad.

Marcela Danišová

PLACENÍ VODNÉHO
Pan Vladislav Sedláček provedl odečty spotřebované vody v Radimi. V nejbližší době 
bude vypočtena cena vodného za jednotlivá odběrná místa a tak jako tomu bylo 
v loňském roce, obdržíte lístek s částkou a platebními údaji. Některým z vás se omlou-
váme za to, že v loňském roce nebyla správně platba zaúčtována. Bylo to způsobeno 
chybou v účetním systému. Problém byl již vyřešen a tak věříme, že v letošním roce 
bude vše v naprostém pořádku. Ještě pár informací k platbě vodného: V loňském 
roce byla cena 20Kč, v letošním zvýšena na 23Kč na metr krychlový. Výše vodného 
bude přepočítána poměrnou částí spotřeby za rok 2021 a 2022. Tzn. z celkové spotře-
by vynásobené 23Kč Vám bude odečtena sleva za loňský rok. Vše bude vysvětleno na 
informačním lístku, který obdrží odběratel. Pokud byste měli jakýkoliv dotaz k vypo-
čtené platbě, neváhejte kontaktovat pana Sedláčka nebo Marcelu Danišovou. A ještě 
poznámka k frekvenci plateb: Praxi jedné platby za rok jsme zavedli v době "covidu", 
abychom předešli zbytečným kontaktům a chránili tak zdraví nás všech. U této frek-
vence bychom rádi zůstali i nadále. Vede nás k tomu hned několik důvodů – 1. covid, 
jak se dočtete v médiích, je zase na vzestupu, 2. cenu vodného máme v porovnání 
s jinými obcemi opravdu nízkou a tak roční platba není nijak dramatická, 3. účetně 
a administrativně to je méně zatěžující. Kdyby však někdo trval na dvou platbách 
ročně, nebude jistě problém se na obecním úřadě domluvit na tom, že zaplatíte první 
část vodného formou zálohy začátkem roku a následně doplatíte zbytek dle skuteč-
ného vyúčtování (tzn. provedl by se pouze jeden odečet tak jako nyní). Odečty na 
Tužíně budou probíhat v srpnu a vodné bude počítáno obdobně, jak je výše uvedeno.
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY A ŠKOLKY
Doba letních prázdnin, na kterou se již všechny 
děti těší a netrpělivě ji očekávají se přiblížila. 
Konec června byl ve znamení horkých letních 
teplot a tomu jsme se taky přizpůsobili, pokud 
to šlo, trávily děti ze školy i školky venku co 
nejvíce času, zpříjemněné o vodní osvěžení. 
Taky nás čekala Zahradní slavnost, kde jsme 
se rozloučili s předškoláky, kteří zamíří jen 
o patro výš od nového školního roku a s páťáky, 
které čeká od září každodenní cesta do Jičína. 
Nejen s dětmi jsme se loučili, taky nás opustí 
paní učitelka Dáša ze školky, která se vrací zpět 
do své vlasti na Slovensko. Taktéž proběhlo sli-
bované spaní páťáku a bývalých páťáků ve ško-
le, konečně neovlivněné covidovými opatření-
mi. Společně se školkou jsme absolvovali výlet do ZOO a školáci pak ještě podnikli 
výlet do Harrachova, kde se podívali do místní sklárny a na vlastní oči viděli celý 
proces výroby skla a poté ještě zavítali do místního muzea. V Harrachově pokračo-
vali výletem na Mumlavské vodopády, kde si prošli Liščí stezku a dozvěděli se mno-
hé ze života lišek. Pro školáky školní rok skončil 30. června slavnostním předáním 
vysvědčení. Ve školce je provoz přerušen do 19. srpna a v pondělí 22. srpna bude 
opět školka pro děti otevřena. Všem přejeme ze školy a školky krásné a pohodové 
léto.

Radka Koláčná

OSLAVENCI V SRPNU

ALENA SATRAPOVÁ  (70)
HANA BUCHMAYEROVÁ (60)

MUDR. KLOS BUDE ORDINOVAT 
V RADIMI AŽ 28. 7. 2022
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SOKOLSKÉ OKÉNKO
Rádi bychom vás informovali o rekonstrukci antukových kurtů. Dne 20. 6. 2022 
byla společností Český trávník s. r. o. zahájena přestavba antukového hřiště 
v Radimi. Nově bude mít hřiště rozměry antuky 31,5 x 31,5m, což je poměrně ra-
zantní rozšíření oproti původnímu stavu, kdy plocha antuky byla cca 22 x 22m. 
Antuka bude ohraničena obrubníky a hřiště bude konečně opravdu v rovině. Dále 
pak bude nové oplocení. Na hranici s pozemkem p. Krátkého bude pevný plot 
s mantinelem. Výška plotu bude 5m. Směrem ke klubovně a ke stávající travnaté 
ploše na fotbal bude roztahovací síť, která bude mít také výšku 5m. V neposlední 
řadě je součástí rekonstrukce vybudování nového osvětlení. 
V první etapě, která proběhla od 20. 6.– 29. 6. 2022, byla stržena vrstva antuky 
z původního hřiště, proběhla příprava pláně pod nově rozšířenou plochou antuky 
včetně navezení, vyrovnání a zhutnění stěrku. Byly provedeny základy pro stožáry 
k oplocení a pro stožáry osvětlení, které jsou již zabetonovány. Ve druhé etapě, která 
začne 18. 7. 2022, provede společnost Sibera system  s. r. o. montáž vrchních vrstev 
antukového hřiště (obrubníky, škvára, patentní vrstva, antuka) a pouzder pro kůly 
na vypnutí sítí  na volejbal či tenis. Poslední třetí etapa začne cca 1. 8. 2022, kdy do-
jde k montáži oplocení, osvětlení a terénním úpravám v těsném okolí antukového 
hřiště. Vše by mělo být dokončeno do 10. 8. 2022. 
Rekonstrukce je financována pomocí dotace od Národní sportovní agentury, dotací 
od Obce Radim a také za finanční podpory firmy Radek Tauchman, Dřevěnice 93. 
Cena rekonstrukce hřiště je 2 250 000Kč s DPH. 

Jiří Macák
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HISTORIE OBCE RADIM

Na počátku devatenáctého století nastal pro radimský „zámek“ dlouhý pozvolný 
ústup ze slávy, když odsud odešli panští vrchnostenští úředníci. Roku 1802 to-
tiž Administrace císařských statků spojila zkonfiskované klášterní statky Radim, 
Pecka, Sobčice, Vojice a Choteč do jednoho panství a zřídila pro vrchnostenský úřad 
ve zrušeném klášteře ve Valdicích. A v roce 1810 pak bývalý klášterní chrám, nyní 
zasvěcený sv. Josefu, začal znovu sloužit svému náboženskému poslání, tedy jako 
místo bohoslužeb pro valdické obyvatele. Do původních prostor se vrátily oltáře, 
obrazy a veškeré vnitřní vybavení z valdické kaple sv. Josefa, která byla poté zrušena 
a prodána ke zbourání. 
Farnost v Radimi zažila slavnostní chvíle v podvečer 17. července 1804, kdy ji 
navštívil královéhradecký biskup Maria Tadeáš hrabě z Trautmannsdortu (1794–
1811), druhého dne pak pokračoval ke svěcení kostela do Libštátu. Za zemřelého 
faráře P. Ignáce Rychlovského (1807) nastoupil roku 1808 jako třetí radimský farář 
Matěj Brudna. V březnu 1811 vyhlášený státní bankrot, kdy hodnota papírových 
peněz (bankocetlí) klesla na jednu pětinu, postihl zejména obyvatele odkáza-né na 
mzdu. Největší dopad mělo výrazné zdražení základních potravin. V prosinci 1811 
stál 1 korec (28 arů) pšenice 65 zlatých, ječmena 45 zlatých, ovsa 30 zlatých, hrachu 
60 zlatých, žitné slámy 20 zlatých. Za libru (51 dkg) másla se platilo 4 zlaté, hovězího 
masa 1 zlatý, vepřového masa 1 zlatý 15 krejcarů, za máz (1,4 l) piva 45 krejcarů, za 
1 sáh měkkého dřeva v lese 30 zlatých. V roce 1812 byl obnoven hřbitov u kostela, 
kolem něho postavena opěrná zeď a vyzvednuté ostatky zemřelých uloženy do kost-
nice po pravé straně věže. 
V červnu 1813 navštívil Radim jeden z nejvzácnějších hostů v její historii rakouský cí-
sař František I. Zastavil se tady při jedné ze svých vyjížděk do okolí Jičína, kde tehdy ně-
kolik týdnů pobýval. Císař bydlel v jičínském zámku od 3. června do 6. července 1813. 
Při poradě vojenských a politických představitelů Rakouska, Ruska a Pruska zde byl 
15. června dojednán společný postup proti Napoleonovi, který vedl k jeho porážce 
u Lipska v říjnu 1813.Počátkem října 1815 byly u bývalého rybníku Nekvas lidem 
odňaty kousky pronajaté louky a nadlesní Nosek tam založil olšový les (dosud se 
pro toto místo užívá pomístní název Na Olšině nebo V Olšinách). V roce 1816 ode-
šel z Radimi farář Brudna a jeho nástupcem v tomto úřadu se stal Josef Andres, 
rodák z Bohdanče. Roku 1818 pak byl na náklady dobrodinců kostela pořízen malý 
zvonek, zvaný umíráček. Následujícího roku 1819 začala obec se stavbou kovárny, 
která se nacházela poblíž zadního hřbitova směrem ke Lháni.  

                      
Zdroje: Dr. Jan Stříbrný –Radim v proměnách času – obecní kronika

Pro potřeby Zpravodaje upravil Václav Nidrle
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SPOLKY V RADIMI
SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ RADIMI

Sbor dostal na konci roku 2021 od 
obce nový dopravní automobil FIAT 
Ducato. Dále sbor vlastní dopravní au-
tomobil Avia, který ale je již příliš dra-
hý na udržení v řádném technickém 
stavu a při dnešních emisních nor-
mách prakticky nemožný k využívání. 
Další technickou výbavou je požární 
stříkačka PS 12. Dále sbor disponuje 
pártystanem o velikosti 4 x 8m. Sbor je 
registrovaný v programu „Recyklujte s 
hasiči“ a organizuje sběrnou akci pou-
žitého elektrozařízení.

Starostou sboru je Karel Stříbrný ml., velitelem sboru je Jaroslav Sedláček ml. 

1) Popis spolku 
Sbor dobrovolných hasičů zaštiťuje obec Radim. Sbor je dobrovolnická organizace 
a provozuje bezpečnostní, sportovní a kulturní potřeby v obci. Jednou z hlavních 
činností je případná pomoc a organizace při zásahu profesionálních a výjezdových 
jednotek na území obce Radim. Sportovní činností je účast družstev na okrskových 
a případných okresních kolech požárního sportu. Kulturní činnost je pořádání ple-
su a zábav v obci. Členové sboru se dále podílí na dalších organizačních činnostech 
při kulturních akcích obce a prací ostatních sborů.
V posledních letech se činnost sboru zaměřila více i na mladé hasiče. V současné 
době kroužek navštěvuje 15 mladých hasičů do 15 let. V kroužku se zabýváme vše-
obecnými sportovními aktivitami, účastníme se soutěží v požárním sportu – přede-
vším celostátní soutěže PLAMEN, kde jsme se letos umístili na krásném 4. místu, 
dále pořádáme společné výlety, různé jiné akce a v neposlední řadě se zapojujeme 
i do obecních brigád. Mladí hasiči se pravidelně zapojují do soutěže „Požár-
ní ochrana očima dětí“. Na činnost kroužku se nám daří získávat dotace od 
Královehradeckého kraje.
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4) Výhody pro členy
Členové mohou využívat za zvýhodněnou cenu stan a při pořádání akcí a zájez-
dů je pro členy hrazena doprava z rozpočtu sboru.

5) Přibírá spolek nové členy?
Sbor v této době shání dětské posily od 6 do 14 let. V případě zájmu můžete 
kontaktovat vedoucí mládeže Petru Stříbrnou na tel.: 603 979 507.
Sbor dále nebrání nikomu, kdo by měl zájem být členem dobrovolných hasičů.
V případě zájmu kontaktujte velitele sboru Jaroslava Sedláčka ml. 
tel.: 739 471 795

6) Kdy spolek vznikl?
Občané obce Radim se v roce 1894 rozhodli po vzoru jiných obcí v Čechách za-
ložit Sbor dobrovolných hasičů. Do náboru se přihlásilo asi 40 občanů. Obecním 
úřadem však byla přidělena výstroj jen 15 přijatým členům, včetně obecní hasič-
ské stříkačky. Ostatní si založili a získali povolení jako Sbor dobrovolných hasičů 
2. Ziskem z divadelních představení a jiných zábav si pořídil výzbroj a novou stří-
kačku.

Zpracoval: Jaroslav Sedláček ml.

2) Kolik má spolek členů
V tuto chvíli má sbor 65 členů, z toho je 36 mužů, 14 žen a 15 dětí od 4 do 15 let. 

3) Kolik činí členské příspěvky
Členské příspěvky činí 150 Kč na rok pro dospělé a 100 Kč na rok pro děti do 18 let.
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2022 06 01–06 2021

   PRŮMĚRNÁ DENNÍ 
TEPLOTA V °C 20,8 9,2 9,7

   NEJNIŽŠÍ RANNÍ 
TEPLOTA V °C 8 -7 -17

   NEJVYŠŠÍ DENNÍ 
TEPLOTA V °C 34 34 34

   SRÁŽKY DEŠŤOVÉ 
V MM 109 302 547

   SRÁŽKY SNĚHOVÉ  
V CM ---- 30 103

POČASÍ NA TUŽÍNĚ 

Zapisuje a zpracovává kronikář Miroslav Říha
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ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE    
ČERVENEC 2002

Pokračujeme výpisem z obecní kroniky, jak
události zaznamenal pan Václav Nidrle před
dvaceti lety.
První den měsíc napršelo 8 mm, 18°C, třetího teplota 28°C a krásný podve-
čer. Nějak se začalo dříve stmívat, v dálce zahřmělo, ve 22 hodin první silný 
nápor větru, všechno se pozavíralo. Strhla se silná bouřka s vichřicí a příva-
lovým deštěm, padaly tašky ze střech, lámaly se větve a zhasla světla. To pek-
lo trvalo slabou půlhodinu, blesky nahrazovaly baterky. Druhý den se obec 
vzpamatovávala ze silného šoku, přetrhané dráty a popadané sloupy – nešla 
elektrika. Problémy s dojením krav, poničené střechy, polámané stromy, roz-
metaný dětský tábor na Podhájí, evakuace dětí do radimské hospody. Proud 
nešel 36 hodin,problémy s teplou vodou a vařením.Poničené lesy na Tužíně 
a Podhájí, na zpracování přijeli dřevaři z jiných oblastí. Následující dny se 
všude uklízelo, začaly se sklízet ječmeny započalo se sklizní řepky, sokolo-
vé se vrátili z tábora v Horní Branné. Zemřeli Milada Holmanová, 70 let ze 
Studeňan a ve věku 93 let pan Josef Rejfek z Tužína. Hezké dny umožňovaly 
pokračovat ve žních. Obec okrášlily v truhlících na oknech květiny.      

Wikipedie – události ve světě a v ČR 
09. července – zemřel americký herec Rod Steiger (*14.04.1925)
12. července – jmenoval prezident  V.Havel předsedou vlády Vladimíra Špidlu
17. července – zemřela slovenská zpěvačka Zora Kolínská (*27.07.1941)
22. července – se narodil Felix Dánský, syn dánského prince Joachima
25. července – se narodil fotbalový útočník Adam Hložek
31. července – zemřela herečka Slávka Budínová (*21.04.1924)

Pro OZ zpracoval Miroslav Říha


